

ԲՈՎԱՆԴԱԿՈՒԹՅՈՒՆ

ՀՈՂԱՆՈՒՄՆԵՐ

Վ. Ա. Մի քանի չափեր—Հայաստանի Հանրապետությունը և արցախյան հարցը 1918—1920 թվականներին	3
Մ. Գ. Ջաբարյան—Ավ. Իսահակյանի անկողնային գործունեությունը և ծրագրերը «Հիշատակարանում»	10
Հ. Բ. Արթուրյան—Դավիթ Անտեսի քաղաքական ճակատագիրը	19

ՀԱՅԱՍՏԱՆԻՄ ՔՐԻՍՏՈՆԻՈՒԹՅՈՒՆԸ ՊԵՏԱԿԱՆ ԿՐՈՆ ՀՈՉԱԿՆՆՈՒ 1700-ԱՄՅԱԿԻՆ ԸՆԴԱՌԱՋ

Վ. Մ. Վարդանյան—Հայաստանում քրիստոնեությունը պետական կրոն հռչակելուն ամբողջովին քանի հարցերի շուրջ	31
--	----

ՀՐԱՎԻՐՈՒՄ ԵՎ ԲԱՆԱԿՆՈՒ

Մ. Հ. Փոլադյան—Գործողություններ և դրոշմ անձինք (համեմատական քննություն)	40
---	----

ՀԱՂՈՒԴՈՒՄՆԵՐ

Գ. Հ. Հովհաննիսյան—Ա. Արփիադյանի «մատենություն» առասպելը	49
Ա. Ա. Մարգարյան—Էրեկտորալ համակարգեր. խորհրդարանի խնամակալությունը և ֆունկցիաները	58
Ա. Հ. Սիմոնյան—Ջանգելուրի 1920—1921 թթ. կոնֆլիկտի դեհադանան հարցի շուրջ	68
Գ. Գ. Մախոբյան—Յեղսայանությունը տեղական և տեղական խնամակալության առթիվ	76
Ս. Ս. Գասպարյան—Կոստան Ջարյանի լեզվի առանձնահատկությունները մի քանի դրսևորումներ	90
Դ. Ժ. Ջանգելյան—Առևտրային բանկերի ֆինանսական դրույթան վերլուծությունը	99
Վ. Ս. Աշխարհյան—Ամիրանների և առևտրա-հաստատության խաղի գործունեությունը պոլսահայ զաղթության (XVIII դ. վերջ—XIX դ. առաջին կես)	104
Ա. Ս. Էստրիբյան—Անցումային շրջանի հիմնական դիրքերը. ամբողջացրել են քաղաքականության ներդրումային ուղղվածության ուժեղացումը	114
Ա. Մ. Մախոբյան—Բանկերի ֆինանսականության դերը և նշանակությունը հասարակական մեթոդի մասին	123
Հ. Ժ. Հովհաննիսյան—Մի էլ Արևելյան Հայաստանը Ռուսաստանին միացման պատմությունից	128
Մ. Ս. Մախոբյան—Հայաստանի Հանրապետությունը Վերջին անհատական քաղաքականությունների մասին	139
Ս. Վ. Ղուկասյան—Ժամանակակից արևմտահայերենի խնդր-որ հայացման հրահանգը	145
Դ. Հ. Նաղարյան—Ջանգելի Դանիականի մի բնութագրում	154
Բ. Գ. Ներսիսյան, Ս. Վ. Բադեղյան, Բ. Ջ. Գասպարյան—Նախնական քաղաքականության հիմնական դիրքերը. առաջին քննարկ	164
Դ. Ն. Սարգսյան—Ուրարտուի սոցիալ-տնտեսական հարաբերությունները կառավարման և քաղաքականության ներառյալ քաղաքի և նրա շրջակայքի բնակավայրերի հետ	170
Լ. Ի. Լ. Խաչատրյան—Գրաբարի դարձվածային միավորների ձևաբանական-կառուցվածքային տեսությունը ըստ Ղևոնդ վարդապետի «Պատմություն» երկի	178
Ի. Հ. Գևորգյան—Դիմելուս շարժումները հայոց շարժառնությունների մեջ	185
Ա. Վ. Ուլիսյան—Ազգային գոտու պատմությունների և մշակութային հուշարձանների վիճակը	197

ՀՐԱՊԱՐԱԿՈՒՄՆԵՐ

Գ. Հ. Հովհաննիսյան—Սիմոն Վրացյանի անտիպ հուշերը Նիկողայոս Ադոնցի մասին	202
Գ. Բ. Ղաղարյան—Անտիպ վավերագրեր Ստեփան Մալխասյանի ազգային	211

ՔՆՆԱԴԱՏՈՒԹՅՈՒՆ ԵՎ ՄԱՏՆԱՆՈՒԹՅՈՒՆ

Հ. Ս. Խաչատրյան—Քերական Բոթո, Ջոն Հալլեր, էլեկտրական մարտիկը շարունակվում է. Պատերազմ Լեոնյանի Ղաբաբադում	221
---	-----

СОДЕРЖАНИЕ

СТАТЬИ

В. А. Микаелян—Республика Армения и арцахский вопрос в 1918—1920 гг.	3
М. Г. Закарян—Творческие планы и искания Ав. Исаакяна в «Дневниках»	10
Г. Б. Абрамян—Политическая судьба Давида Анапуна	19

К 1700-ЛЕТИЮ СО ДНЯ ПРОВОЗГЛАШЕНИЯ ХРИСТИАНСТВА ОФИЦИАЛЬНОЙ РЕЛИГИЕЙ В АРМЕНИИ

В. М. Варданян—О некоторых вопросах, связанных с провозглашением христианства государственной религией	31
--	----

ПРИГЛАШАЕМ НА ДИСКУССИЮ

М. А. Поладян—Действие и актанты (сравнительное исследование)	40
---	----

СООБЩЕНИЯ

Г. А. Оганесян—Миф о «предательстве» А. Арпиаряна	49
А. А. Маркаров—Электоральные системы. Институционализация и функции парламента	58
А. Г. Симонян—К вопросу об оценке военных действий в Зангезуре в 1920—1921 гг.	68
Г. Г. Махмурян—К теории и терминологии геноцида	76
С. С. Гаспарян—Специфика языка Костана Зарьяна	90
Д. Ж. Джангирян—Анализ финансового состояния коммерческих банков	99
В. С. Ашчян—Деятельность амправов и торгово-ремесленной прослойки в константинопольской армянской колонии (конец XVIII—первая половина XIX вв.)	104
А. О. Эттибарян—Проблемы переходного периода: усиление инвестиционной направленности амортизационной политики	114
А. М. Мхитарян—О методе количественной оценки финансово-кредитного риска банков	123
А. Ж. Оганесян—Страница из истории присоединения Восточной Армении к России (первый ереванский поход по описанию очевидца)	128
М. С. Мелкумян—О новой экономической политике в Республике Армения	139
С. В. Гукасян—Интонация вопроса <i>իմուք-ըր</i> в западноармянском языке	145
Д. О. Назарян—Еще одна интерпретация «Данговой легенды» Чаренца	154
Б. Г. Ерицян, С. В. Тадевосян, В. З. Гаспарян—Результаты исследования местонахождения каменного века Нурнус	164
Д. Н. Саркисян—Социально-экономические отношения Урарту, связанные с «Малым городом Русы» и его окрестными поселениями	170
Л. И. Л. Хачатрян—Структурно-морфологические типы фразеологических единиц в «Истории» Гевонда Вардапета	178
Е. У. Геворгян—Клише обращения в армянском вербальном языке	185
А. В. Улиханян—Состояние памятников истории и культуры в зоне бедствия	197

ПУБЛИКАЦИИ

П. О. Оганесян—Неопубликованные воспоминания Симона Врацян о Николасе Адонце	202
Г. Б. Казарян—Неопубликованные документы из архива Степана Малхасяна	211

КРИТИКА И БИБЛИОГРАФИЯ

Г. С. Харатян, Кэролайн Кокс, Джон Айблер, Этническая чистка продолжается. Война в Нагорном Карабахе	221
--	-----

C O N T E N T S

A R T I C L E S

V. A. Michaelian—Republic of Armenia and the question of Artsakh in 1918—1920	3
M. G. Zakarian—Av. Isahakian's creative plans and searches in „The Diaries“	10
G. B. Abrahamian—David Ananun's political destiny	19

TO THE 1700-TH ANNIVERSARY OF CHRISTIANITY IN ARMENIA

V. M. Vardanian—On some questions, connected with the proclamation of Christianity as a state religion	31
--	----

INVITATION TO A DISCUSSION

M. A. Poladian—Action and the acting person (comparing investigation)	40
---	----

R E P O R T S

G. H. Hovhannissian—Myth about A. Arpiarian's „betrayal“	49
A. A. Margarov—Electoral systems. Institutionalization and functions of the parliament	58
A. G. Simonian—To the question about the estimation of military operations in Zangezur in 1920—1921	68
G. G. Makhmourian—To the theory and terminology of the genocide	76
S. S. Gasparian—The Specification of Kostan Zarian's language	90
D. J. Janguirlian—The analysis of the financial situation of commercial banks	99
V. S. Aschian—The Activity of amiras and trade-handicraft layer in the Armenian colony in Constantinople (the end of the XVIII—the first half of the XIX centuries)	104
A. A. Ettibarian—Problems of the transition period: strengthening of the investing direction of the depreciation policy	114
A. M. Mkhitarian—On the method of the quantitative estimation of financial-credit risk of banks	123
A. Ch. Hovhannissian—One page from the history of joining of East Armenia to Russia (the first Yerevan campaign by the discription of an eye-witness)	128
M. S. Melqoumlian—On the new economic policy in the Republic of Armenia	139
S. V. Choukassian—Intonation of the question խնայող in the West-armenian language	145
D. O. Nazarian—Another interpretation of Charents' „Dante legend“	154
B. G. Erttsian, S. V. Tatevossian, B. Z. Gasparian—The results of location research of the stone age of Nurnus	164
D. N. Sargsian—The social-economic relations of Urartu, connected with the „small city of Rousa“ and the surrounding inhabitations	170
L. L. Khachatrian—Structural-morphological types or phraseological units in Ghevond Vardapet's „History“	178
E. H. Gevorgian—The kinema of treatment in the Armenian verbal language	185
A. V. Ulukhanian—The state of the historical and cultural monuments in the zone of calamity	197

P U B L I C A T I O N S

P. H. Hovhannissian—Simon Vratsian's unpublished memoirs about Nikolayos Adonts	202
G. B. Ghazarian—Unpublished documents from Stepan Malkhasian's archives	211

CRITICISM AND BIBLIOGRAPHY

H. S. Kharatian—Caroline Cocks, John Halbner. The Ethnical Purge is in Process. The War in Nagorno-Karabakh	221
---	-----